
PROTOKÓŁ NR 20/20 
Z POSIEDZENIA KOMISJI DS. EDUKACJI, KULTURY, PROMOCJI I SPORTU,  

KTÓRE ODBYŁO SIĘ W DNIU 22 WRZEŚNIA 2020 ROKU 
 
 
Przewodnicząca Komisji ds. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu Monika Oleś powitała przybyłych  
na posiedzenie Komisji radnych i gości. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdziła 
prawomocność obrad – obecnych 6 radnych. Wobec braku projektów uchwał do zaopiniowania  
na najbliższą sesję Rady Powiatu Przewodnicząca Komisji przystąpiła do realizacji następującego 
porządku obrad: 
 
1) informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Tarnogórskiego za I półrocze 2020 roku,  

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć 
wg stanu na 30.06.2020r., 

2) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji, 
3) sprawy bieżące. 
 
Ad. 1) 
Cezary Baryłko Skarbnik Powiatu przedstawił informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Tarnogórskiego za I półrocze 2020 roku, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym  
o przebiegu realizacji przedsięwzięć wg stanu na 30.06.2020r. 
 
Przybyli radni Jarosław Czapla i Sebastian Nowak – 8 radnych obecnych. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał ile „kosztuje Powiat” zmiana uposażeń nauczycieli. Powiat wypłaca 
różnicę? Czy była przekazana dodatkowa subwencja oświatowa? Ile w tym roku Powiat dopłaci  
do oświaty? Zapytał także o projekt dotyczący laboratoriów w Zespole Szkół Chemiczno-Medycznych  
i Ogólnokształcących w Tarnowskich Górach. 
 
Skarbnik Powiatu powiedział, że nie planuje się otrzymania dodatkowej subwencji oświatowej  
na pokrycie kosztów związanych z podwyżkami. Subwencja oświatowa wyliczona w oparciu  
o metryczkę, którą Powiat otrzymał w marcu brała pod uwagę zaplanowane podwyżki. Następnie 
odniósł się do kwestii czy będzie trzeba przenieść dodatkowe środki dla oświaty mówiąc, że właśnie 
trwają obliczenia. Trzeba wziąć pod uwagę zarówno jednostki publiczne jak i niepubliczne. Jeśli 
chodzi o jednostki niepubliczne, to wszystko zależy od decydentów na szczeblu ministerialnym. 
Następnie szczegółowo omówił mechanizm dysponowania tymi środkami. Dodał, że w jednostkach 
publicznych wszystko okaże się w październiku w momencie wypłaty pensji dla nauczycieli  
za wrzesień. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał o zadanie związane z remontem i wyposażeniem laboratoriów  
w ZSCH-MiO. Podkreślił, że jest to ważny projekt, z którego będzie korzystać nie tylko technikum 
chemiczne, ale i licea z terenu powiatu. 
 
Skarbnik Powiatu powiedział, że jeśli chodzi o to zadanie, to nie ma planów, aby pieniądz przełożyć  
na coś innego. Natomiast warsztaty szkolne planowane w 2 szkołach nie będą w tym momencie 
realizowane. 
 
Radny Krzysztof Piasecki powiedział, że dystrybucja wtórna dochodów spada. Jakich to dotyczy 
obszarów, jakich to dotyczy składników? 
 
Skarbnik Powiatu powiedział, że wszystkie dochody poza opłatami administracyjnymi to praktycznie 
są rozdystrybuowane przez dysponentów na szczeblu wyższego stopnia. Tak jest z podatkami 
dochodowymi od osób fizycznych i osób prawnych. Tak również jest np. z dochodami z tytułu 
gospodarczego wykorzystania środowiska naturalnego, czyli dawnym tzw. powiatowym funduszem 
ochrony środowiska. Te środki finansowe również dostajemy od wojewódzkiego organu. W tym 
przypadku wykonanie dochodów bieżących z udziałów wyraźnie spadło. Gdyby brać pod uwagę 
ostatnią wpłatę za sierpień i porównać od początku stycznia do sierpnia roku bieżącego  
z analogicznym okresem roku poprzedniego to jest 1 280 000 zł mniej. Do planu przyjęto mniej  
niż wskaźnik ministerialny. Wskaźnik ministerialny zakładał 46 000 000 zł, a my przyjęliśmy 
43 600 000 zł. Obawiamy się czy nawet to wykona minister. Jeśli ten niedobór się utrzyma, to możemy 
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mówić o potrzebnie „minusowania dochodów” poniżej 43 000 000 zł. Podobnie jest z podatkiem  
od osób prawnych tylko, ze tutaj nie ma takich kwot. Procentowy udział tego tytułu w dochodach jest 
niewielki, bo około 1 300 000 zł. Ale i tutaj za analogiczny okres styczeń-sierpień 2019 roku i 2020 
roku jest o 135 000 zł mniej. Jest to jedno z zagrożeń dla budżetu Powiatu, które wynika w głównej 
mierze z sytuacji gospodarczej, która wynika z obostrzeń. Sytuacja w budżecie ochronie środowiska 
jest taka, że co prawda procentowe wykonanie jest powyżej 50%, ale tylko dlatego, że większa część 
pieniędzy wpływa w pierwszym półroczu. Natomiast globalna kwota jest nieduża. Jeszcze kilka lat 
temu środki, które otrzymywał Powiat sięgały nawet 700 000 zł – 800 000 zł w ciągu roku. Po zmianie 
przepisów jest 150 000 zł – 170 000 zł na rok. 
 
Radny Michał Sporoń zapytał czy Powiat otrzymał rządową rekompensatę strat dochodów własnych. 
 
Skarbnik Powiatu powiedział, że Powiat otrzymał rekompensatę. Pewną rekompensatą jest Rządowy 
Fundusz Inwestycji Lokalnych, tak przynajmniej pisze w argumentacji rozporządzenia Rady Ministrów. 
 
Krystyna Kosmala Starosta Tarnogórski odniosła się do tematu warsztatów szkolnych, które nie będą 
realizowane. Powiedziała, że zamierzano wnioskować o środki zewnętrzne. W związku z tym, że czas 
wykonania dokumentacji projektowej był znacznie dłuższy niż czas ubiegania się o te środki 
uznaliśmy, że w przypadku warsztatów w szkole gastronomicznej, jak i warsztatów w szkole 
budowlanej nie zdąży się tego wykonać. Wydatkowanie pieniędzy na projekt, który chwilowo nie 
znajduje możliwości realizacji uznaliśmy za mało oszczędne, stąd też rezygnacja z przedsięwzięcia. 
Jeśli chodzi o laboratoria w ZSCHMiO to jest już po rozstrzygnięciu przetargu. Niestety firma 
wykonawcza, która wygrała przetarg ma dostarczyć gwarancje bankowe należytego wykonania 
umowy i z tym są pewne problemy, ponieważ banki działają głównie w systemie zdalnym. Jesteśmy 
na etapie finalizowania umowy, więc inwestycja nie jest zagrożona. 
 
Ad. 2) 
Komisja przyjęła protokół nr 19/20 z posiedzenia Komisji w dniu 18 sierpnia 2020 roku w głosowaniu  
– 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
 
Ad. 3) 
Radny Michał Sporoń poruszył temat bezpiecznych przejść dla pieszych. Zapytał czy przejścia 
usytułowane przy szkołach będą inaczej wyglądać. 
 
Sebastian Nowak Wicestarosta Tarnogórski powiedział, że to zależy od lokalizacji, są takie miejsca 
gdzie była możliwość wykonania doświetlenia na wysięgniku. W większości przypadków  
są to sygnalizatory umieszczone po obydwu stronach jezdni. 
 
 
Porządek posiedzenia Komisji został wyczerpany. Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
ds. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

 
 

(-) Monika Oleś 


